

朝陽科技大學 093學年度第2學期教學大綱

Research in Parent Education and Parent Participation 親職教育與家長參與專題研究

當期課號	7670	Course Number	7670
授課教師	蔡嫦娟	Instructor	TSAY,CHARNG JIUAN
中文課名	親職教育與家長參與專題研究	Course Name	Research in Parent Education and Parent Participation
開課單位	幼兒保育系碩士在職專班二A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	3	Credits	3
課程目標	本課程旨在介紹親職教育領域所涵蓋基本知識，並探討在實務上的執行技巧，期能使學生對親職教育有一系統性的認識，並培養學生實際實行親職教育的能力。本課程主要內容是，探討親職教育的基本知識與技能，包括親職教育的目的與對象、親師合作的優點、親師合作的方式、執行方式、實務上面臨的困難、目前執行現況、及未來發展等。	Objectives	The course is aimed to introduce the basic concepts of parent education and skills in practice. Students are expected to gain a systematic understanding of parent education, and acquire skills in conducting activities of parent education. Course content includes basic concepts and skills of parent education, such as objectives and participants of parent education, importance of parent-teacher cooperation, types of parent-teacher cooperation, types of implementation, difficulties encountered, status quo, and future development.
教材	上課教材： 1.親職教育——Gestwicki 著、邱書璇譯（揚智文化） 2.學習型家庭方案—從理論到實踐—魏惠娟（五南） 3.親職教育——邱書璇、林秀慧等合著(啓英文化) 讀書報告 1.教養的迷思，洪蘭譯，商周出版 2.親師新主張，邱如美譯，天下文化 3.奇妙的動物親子關係，張寧恩譯，皇冠叢書	Teaching Materials	
成績評量方式	課堂參與（20%）、期中報告（30%）、期末報告（30%） 作業（20%）	Grading	class participation (20%) class papers (20%) mid-term exam (30%) final report (30%)
教師網頁	-		
教學內容	本課程旨在介紹親職教育領域所涵蓋基本知識，並探討在實務上的執行技巧，期能使學生對親職教育有一系統性的認識，並培養學生實際實行親職教育的能力。本課程主要內容是，探討親職教育的基本知識與技能，包括親職教育的目的與對象、親師合作的優點、親師合作的方式、執行方式、實務上面臨的困難、目前執行現況、及未來發展等。	Syllabus	The purpose of this course is twofold. First, it is to introduce the basic knowledge and theories of parent education, so that the students understand what is parent education and why it is important. Second, it is to empower the students' ability in conducting parent education in preschools. Students will be asked to participate in one or more parent education activities.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。